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Rada Miejska Gminy Osieczna 

 

 

PROTOKÓŁ NR 78.2022 
 

posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 19 września 2022 r. 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie.  

2. Odczytanie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji z dnia 10 maja 2022 r.  

4. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji z dnia 2 sierpnia 2022 r.  

5. Informacja na temat remontów dróg o nawierzchni asfaltowej. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad. 1. Otwarcie.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Dokonał otwarcia posiedzenia Komisji oraz powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu.  

Lista obecności członków Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

Rady Miejskiej Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.   

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie.  

2. Odczytanie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji z dnia 10 maja 2022 r.  

4. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji z dnia 2 sierpnia 2022 r.  

5. Informacja na temat remontów dróg o nawierzchni asfaltowej. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zakończenie obrad. 

Uwag nie wniesiono – Komisja pracuje, wg przedstawionego porządku obrad.  

Ad. 3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji z dnia 10 maja 2022 r.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu – zapytał członków Komisji, kto jest za przyjęciem 

protokołu wspólnego posiedzenia komisji z dnia 10 maja 2022 r.  

W głosowaniu udział wzięło 10 członków Komisji. 

Wyniki głosowania: za – 10, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji z dnia 2 sierpnia 2022 r.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 
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Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu – zapytał członków Komisji, kto jest za przyjęciem 

protokołu ostatniego posiedzenia Komisji.  

W głosowaniu udział wzięło 10 członków Komisji. 

Wyniki głosowania: za – 10, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 5. Informacja na temat remontów dróg o nawierzchni asfaltowej. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Powiedział, że na tablety przesłano informację dotycząca kontroli realizacji zadania                                 

pn. „Przebudowa dróg gminnych”. Zaznaczył, że w dacie informacji jest błąd napisane jest                    

22 września, a powinno być 19 września 2022 r.  

Projekt budowlany na realizację powyższego przedsięwzięcia został opracowany przez                     

Firmę Handlowo-Usługową „Urszula Król” z Leszna. Wartość szacunkową zadania ustalono 

na podstawie kosztorysu inwestorskiego na kwotę: 

 

lp. Miejscowość długość  wartość netto wartość brutto 

1. Osieczna (ul. Jeziorna)  160 m 18 010,50 zł 22 152,92 zł 

2. 
Kąkolewo (ul. N. Tułasiewicz,  

ul. ppor. Wacława Andrzejewskiego)  
370 m 149 320,00 zł 183 663,60 zł 

3. Miąskowo  350 m 125 729,00 zł 154 635,60 zł 

4. Osieczna (ul. Miejska Droga)  260 m 127 760,00 zł 154 684,80 zł 

  Razem  1140 m 420 819,50 zł 515 136,92 zł 

 

Ogłoszenie o zamówieniu publicznym pn. „Przebudowa dróg gminnych” opublikowano w dniu 

3 marca 2022 r. Termin składania ofert ustalono na dzień 18 marca 2022 r. Wadium wpłacane 

przez potencjalnych Wykonawców wynosiło 5 000,00 zł. W trakcie przyjmowania ofert                           

do Zamawiającego nie wpłynęły żadne zapytania.  

W ramach ogłoszonego przetargu wpłynęły 2 oferty:   

 

 

Podczas otwierania ofert Zamawiający podał, że na sfinansowanie przedmiotowego zadania 

zamierza przeznaczyć kwotę 500 000,00 zł.  

Najkorzystniejszą ofertę złożyła firma NODO Sp. z o.o., ul. Gronowska 46, 64-100 Leszno.  

Z tym Wykonawcą w dniu 12 kwietnia 2022 r. podpisano umowę. Termin na wykonanie 

zadania wynosił 6 miesięcy od podpisania umowy.  

Ponadto wskazuje się, że wyłoniony Wykonawca w wyznaczonym terminie udzielił 

odpowiedzi na wezwanie do złożenia podmiotowych środków dowodowych. 

Inwestycja obejmowała przebudowę 5 odcinków dróg gminnych w 3 miejscowościach.  

W ramach zadania ułożono nową nawierzchnię asfaltową oraz uregulowano studnie i wpusty 

uliczne do wysokości nowej jezdni. 

Nad wykonaniem zadnia nadzór inwestorski sprawowała firma Pana Jana Króla  

z Leszna.  

lp.  nazwa wykonawcy kryteria oceny ofert 

1. NODO Sp. z o.o.  

ul. Gronowska 46 

64-100 Leszno  

Wartość oferty:  

478 793,49 zł brutto  

Gwarancja:  

60 miesięcy  

2. Przedsiębiorstwo Dróg i Ulic Sp. z o.o.  

ul. Bema 33,  

64-100 Leszno  

Wartość oferty:  

553 861,62 zł brutto  

Gwarancja: 

60 miesięcy  
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Roboty zostały zgłoszone do odbioru w dniu 7 czerwca 2022 r. Spotkanie w sprawie 

końcowego odbioru robót odbyło się w dniu 10 czerwca 2022 r. 

Przewodniczący zapytał, czy są pytania dotyczącej przedstawionej informacji, ponieważ pytań 

nie zgłoszono uznał, że informacja była wyczerpująca - punkt 5. został zrealizowany.  

Informacja dotycząca kontroli realizacji zadania pn. „Przebudowa dróg gminnych” stanowi 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad. 6. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos, chętnych nie było. 

Przewodniczący oddał głos Panu Burmistrzowi. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Na początku podziękował za obecność Radnych, którzy nie są członkami merytorycznej 

Komisji. Informował, że na następnej sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna, która odbędzie się 

27 września br. będziemy procedować kwestię budowy sieci kanalizacji sanitarnej wraz                             

z lokalną oczyszczalnią ścieków dla 3 (trzech) miejscowości: Ziemnice, Popowo Wonieskie 

oraz Drzeczkowo. Pan Burmistrz powiedział, że na te zadania z Polskiego Ładu otrzymaliśmy 

duże środki finansowe. Kwota dofinansowania tych zadań w poszczególnych miejscowościach 

wyniosła: 

 Ziemnice 6.840.000 zł, 

 Popowo Wonieskie 4.465.000 zł, 

 Drzeczkowo 2.646.000 zł. 

Łączna kwota dofinansowania wynosi 13.951.000 zł.   

Na każde z tych zadań przeprowadzono odrębne postępowanie przetargowe. Najkorzystniejsze 

oferty są następujące:   

 Ziemnice 8.305.000 zł, 

 Popowo Wonieskie 5.810.000 zł, 

 Drzeczkowo 4.220.000 zł, 

co daje łączną kwotę 18.335.000 zł. Oprócz tego niezbędne, do realizacji tych zadań, będą  

koszty inspektorów nadzoru. Zakładamy, że wyniosą, około 2%, czyli kwotę rzędu 330.000 zł. 

Jak to sumujemy to, wg naszych przewidywań koszt wyniesie 18.665.000 zł. Zatem będziemy 

potrzebować 4.714.000 zł.  

W warunkach umowy, którą podpiszemy z wykonawcą zawarte będzie to, że na wykonanie 

każdego z tych zadań wykonawca ma 18 miesięcy. Oznacza to, że zakończenie przypadać 

będzie na rok 2024. Z warunków Programu Polskiego Ładu wynika to, że z budżetu państwa 

poprzez BGK wykonawca otrzyma 2 (dwie) faktury. Pierwszą w 2023 r., drugą w 2024 r. (50%  

dofinansowania w jednym roku i 50% w drugim roku).  Jeżeli chodzi o nasz udział, w kwocie 

4.714.000 zł, to w roku 2023 niezbędny będzie wydatek całość do realizacji tego zadania plus 

połowa wynagrodzenia inspektora nadzoru, czyli po stronie Samorządu będzie kwota 4.549.000 

zł, natomiast w 2024 r. 165.000 zł.  

Burmistrz powiedział, że z analizy budżetu Gminy wynika, że mamy nadwyżkę                                

w wysokości 5.606.000 zł. Zaproponował, aby ją spożytkować na to zadanie i nie posiłkować 

się pożyczką. Dodał, że kolejną perspektywą jest projekt budżetu na 2023 r. – w projekcie 

budżetu Regionalni Izba Obrachunkowa nie dopuszcza wpisania nadwyżki na akonto tych 

wydatków, trzeba wystąpić o pożyczkę (taki formalizm księgowy). Stąd zakładając,                        

że te pieniądze będą wydatkowane z tego miejsca, w projekcie budżetu 2023 roku będziemy 

pisać o pożyczce.  
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Na zakończenie Pan Burmistrz poinformował, że we wszystkich trzech postępowaniach 

przetargowych na zadania kanalizacyjne finalnie najkorzystniejszą ofertę złożyła firma                                    

ATA-TECHNIK z Budzynia.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Powiedział, że jest za tym, aby wyłożyć kwotę 4.714.000 zł i skanalizować te 3 (trzy) 

miejscowości naszej Gminy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zgodził się z tym, co powiedział Pan Radny Zbigniew Forszpaniak.  

Powiedział, że mamy okazję wykonać inwestycję za 19.000.000 przy 14.000.000 

dofinansowaniu. Dodał, że w porównaniu z innymi gminami jesteśmy liderami, jeżeli chodzi               

o % skanalizowania. Zapytał Pana Burmistrza, czy jak mówił o nadwyżce tegorocznej brał                           

pod uwagę prezent, który mają otrzymać samorządy w 2022 r., w wysokości 2.800.000 zł,                       

czy to powiększy nadwyżkę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że jeżeli chodzi o poziom skanalizowania naszej Gminy – 2 miesiące temu pojawiła 

się dość istotna dotacja dla gmin, które mają niski % skanalizowania. Okazało się, że spośród 

7 (siedmiu) gmin naszego powiatu tego dofinansowania nie otrzymała Gmina Osieczna, 

Krzemieniewo i Święciechowa. Wynika z tego, że wskaźnik mamy dobry, a po wykonaniu tych 

zadań będzie on jeszcze lepszy. 

Burmistrz odniósł się do kwoty, o której wspomniał Pan Przewodniczący – to środki, które 

otrzymają samorządy na szeroko rozumiane wydatki bieżące i inwestycyjne, które będzie 

można zrealizować w tym i również w przyszłym roku. Związek Miast Polskich zwrócił uwagę 

na to, że są to pieniądze przyspieszająco przekazane gminom w związku ze zmianami                                 

w systemie podatkowym, kwotą wolną od podatku, która spowoduje dosyć istotne zmniejszenie 

wpływów dla samorządów. Pieniądze miały pojawić się w 2023 r., część tej kwoty to jest                       

tzw. subwencja rozwojowa. Nasz Rząd zdecydował, że samorządy wcześniej otrzymają                            

te pieniądze – podano, że ma to być nie mniej niż 2.888.000 zł.  

Pojawiła się symulacja Ministerstwa Finansów, z której Pan Burmistrz wyczytał, że na konto 

naszej Gminy wpłynie kwota powyżej 1.500.000 zł.         

Burmistrz wspomniał, że przed nami wzrost: 

 najniższego wynagrodzenia – uśredniając w skali roku nastąpi wzrost o 17,8%                       

stąd trzeba zaproponować odpowiednio dobry wskaźnik wzrostu wynagrodzeń 

wszystkich pracowników naszych jednostek, 

 cen energii elektrycznej, 

 kosztów ogrzewania – Pan Burmistrz informował, że do jednostek gdzie możemy 

uruchomić piece węglowe (tj. Kąkolewo i Osieczna) przekazuje drewno. 

Pan Premier mówi, że samorządy mają zużywać 10% mniej energii – pytanie, do jakiego okresu 

mamy się odnieść. Mówi się żeby wymieniać oświetlenie na energooszczędne, że Rząd będzie 

pomagała. My to już wykonaliśmy i to z naszych środków. Zobaczymy, jakie będą wyniki 

postępowania przetargowego na energię elektryczną. 

Burmistrz nawiązał do kolejnego powodu zwołania sesji – jest to zmiana w prawie 

oświatowym. Przez lata było tak, że jak nauczyciel ubiegał się o wyższy stopień awansu 

zawodowego miał tzw. staż. Ten staż odbywał się pod nadzorem innego, bardziej 

doświadczonego, nauczyciela zwanego opiekunem stażu. Opiekun stażu jest aktualnie 

zastąpiony mentorem. Stąd konieczność szybkiego wprowadzenia tej zmiany do naszego 

obiegu prawnego. Oprócz tego, że obok opiekuna stażu, który funkcjonuje do roku 2027                          
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(bo nauczyciele, którzy są w trakcie stażu, wg starych zasad mają opiekunów stażu) pojawia 

się mentor, proponuje się zmienić kwotowe dodatki za wychowawstwo z 300 zł miesięcznie     

na 400 zł oraz dla opiekuna stażu lub mentora zmiana ze 150 zł na 300 zł miesięcznie. 

Uproszczona została tabelka gdzie pisaliśmy o dodatkach funkcyjnych dla dyrektorów różnego 

rodzaju placówek oświatowych – nie ma dyrektora przedszkola stąd zmiana na dyrektora 

zespołu szkół i wicedyrektora zespołu szkół, możliwy procent dodatku pozostaje niezmieniony.         

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że podczas kolejnej sesji, która odbędzie się 27 września będzie nieobecny                                  

i poprosił, aby któryś z jego zastępców poprowadził obrady.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Potwierdził, że będzie przewodniczył obradom sesji.   

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Powrócił do tematu sieci kanalizacyjnej i zapytał ile kilometrów sieci będziemy budować. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że nie zna odpowiedzi na to pytanie, trzeba sprawdzić w projektach i podsumować.  

 

Salę obrad opuścił Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław 

Forszpaniak. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał Pana Burmistrza, czy odzyskamy VAT, który zapłacimy.    

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że tak. Brutto płacimy wykonawcy, a po zrealizowaniu inwestycji                                     

(jak prawodawstwo się nie zmieni) będziemy występować o odliczenie.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Stwierdził, że Wojnowice i Kąty to jedyne miejscowości w Gminę, które czekają za siecią 

kanalizacją. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Zwrócił uwagę, że jest jeszcze sześć mniejszych miejscowości.  

W kolejnym konkursie z Polskiego Ładu będziemy występować o ewentualne pozyskanie 

dotacji na oba te zadania (Wojnowice i Kąty). 

Ponadto przygotowujemy koncepcję innej formuły dofinansowania budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków dla miejscowości, w których budowa sieci kanalizacji sanitarnej jest 

nieekonomiczna.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek:  

Zapytał, czy jest gotowy projekt budowy sieci kanalizacji w Ziemnicach, a jeśli tak, to czy jest 

możliwość wglądu – mieszkańcy są tym zainteresowani.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Potwierdził, że projekt jest gotowy. 

Dopowiedział, że do nielicznych zabudowań sieć nie zostanie dociągnięta, wtedy też mówimy 

o przydomowej oczyszczalni.  

W każdym przypadku po uprzednim umówieniu się można mieć wgląd do projektu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że jest zainteresowany tym jak będą wyglądać oczyszczalnie. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że realizacja zadań przebiegać będzie w trybie „zaprojektuj i wybuduj”. 
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Będą to lokalne oczyszczalnie ścieków, najczęściej są one kontenerowe. Wykonawca 

projektując będzie to konsultował z naszym inspektorem nadzoru. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek:  

Zapytał czy jest nowa lista dróg gminnych przeznaczonych do remontu oraz czy uwzględnia 

się w przyszłym roku remont drogi Ziemnice, Ustronie.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że w przygotowaniu jest lista z propozycją remontów i budowy dróg na przyszły 

rok. Burmistrz mówił o tym, że w te zadanie wpisuje się ulica Osiedle. 

Informował, że otrzymał petycję od mieszkańców tej ulicy. Zorganizował spotkanie                                    

z przedstawicielami mieszkańców, które odbyło się w ubiegłym tygodniu. Jednym z głównych 

postulatów było to, aby zadanie to zrealizować w roku 2022 - jednak jest to niemożliwe. 

Pierwszy powód to udział w konkursie w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, drugi 

to kwestie związane z kablowaniem tej ulicy i oświetleniem ulicznym. Nie jesteśmy                        

w stanie zrealizować tego w tym roku, będzie to realizowane w roku 2023 i taka odpowiedź 

została przekazana.  

Pan Burmistrz dodał, że znane mu są uwagi mieszkańców Ustronia. Punktowe naprawy 

nastąpiły w roku 2021, zastanawiamy się czy zrobić poczwórne powierzchniowe utrwalenie, 

ale na dzisiaj nie umie odpowiedzieć, w jakim terminie remont zostanie wykonany.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Przeszedł do zaopiniowania propozycji Pana Burmistrza w sprawie finansowania budowy sieci 

kanalizacji sanitarnej w trzech miejscowościach. Zapytał, kto jest „za”.  

W głosowaniu udział wzięło 11 Radnych. 

Wyniki głosowania: za – 11, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Propozycja została zaakceptowana przez wszystkich Radnych obecnych na posiedzeniu. 

Ad. 7. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Z powodu wyczerpania porządku obrad zakończył posiedzenie Komisji. 

 

 

 

 

       Protokołowała             Przewodniczący 

                                                                Komisji Budżetu, Gospodarki,                                                                                      

Rolnictwa i Ochrony Środowiska         

     Marta Skorupka       

         

            Jarosław Glapiak 

 
 


